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رویداد

میانگینسناستانداران
۸سالکاهشیافت

جواد ناصریان، معاون توســعه مدیریت 
و منابع انســانی وزارت کشــور از توجه به 
انتخاب مدیران جــوان در مجموعه وزارت 
کشــور خبر داد و گفت: »این رویکرد سبب 
شــد تا میانگین سن اســتانداران 8  سال 

کاهش پیدا کند.«
 او همچنین افــزود: »در دولت دوازدهم 
اســتانداران ۱۴ استان کشــور تغییر پیدا 
کردند که برخــی از آنها بــه دلیل اجرای 
قانون منع بکارگیری بازنشستگان از چرخه 

مدیریت خارج شدند.«

 

در این تصویر اینفوگرافیک که توســط اعتمادآنلاین تهیه شده مبلغی که در کشورهای مختلف 
دولت ها برای آموزش دانش آموزان در نظر می گیرند، ترسیم شده است.

دولتهابرایدانشآموزانخودچقدرهزینهمیکنند؟

گزارش تصویری
خيلی ها از عروسکی که برای اطلاع رسانی درباره فک خزری ساخته شده استقبال کردند

پروژهنجاتعروسکی
  مدیر مرکز »حفاظت از فک خزری« در گفت وگو با »شهروند«:  وجود فک خزری برای 

اکوسيستم دریای خزر اهميت زیادی دارد

گونه های زیــادی از حيات وحش ایران درحــال از بين رفتن هســتند، اما طی 
سال های گذشــته بيش از همه اســم یوزپلنگ ایرانی به گوش مردم خورده است، 
حالا چند وقتی اســت که تلاش برای رساندن اسم فک خزری به گوش دیگران هم 
شروع شده است. حمایت از این حيوان را مرکزی به نام »حفاظت از فک خزری« را 
به عهده گرفته اســت، کار این مرکز اخيرا با ساخت و ارایه عروسک هایی در شمایل 
فک خزری بيشتر از گذشــته دیده شده و این طور که مســئولان مرکز می گویند 

سفارش هایی هم از خارج کشور به دستشان رسيده است. 
امير صيادشيرازی، مدیر این مرکز درباره اهميت حفاظت از فک خزری می گوید: 
»این گونه جانوری از چند جهت اهميت دارد؛ یکی این که در  ســال 2008 اسم آن 
وارد فهرست حيواناتی شــد که در خطر انقراض قرار دارند و دوم این که وجود فک 
خزری برای اکوسيستم دریای خزر اهميت زیادی دارد. این حيوان درواقع در رأس 
هرم تغذیه ایســتاده و قوی ترین جانور دریای خزر محسوب می شود، بنابراین اگر 
فک خزری نابود شــود، قطعا اکوسيستم دریای خزر آســيب بسيار زیادی خواهد 

دید.«
او درباره این که چه عواملی این حيوان را تهدید می کند، می گوید:   »مهمتر از همه 
انواع آلودگی ها، از آنجایی که دریاچه خزر محيطی بســته است، آلودگی ها امکان 
خروج از آن را ندارند، برای همين نه فقط فک خزری که سایر گونه های جانوری این 
منطقه هم در معرض تهدید جدی قرار دارند. دومين عامل تهدید کننده فک خزری 
هم شکار است. در کشورهای شــمالی دریای خزر مانند روسيه و قزاقستان مجوز 
قانونی برای شکار این گونه صادر می شود و هر سال هزاران فک از این طریق کشته 
می شــوند. ما از طریق فعاليت های بين المللی که داریم مدتی است مشغول رأیزنی 

برای حذف مجوز شکار آن هستيم.«
صيادشــيرازی درباره فعاليت های بين المللی مرکز حفاظت از فک خزری بيشتر 
توضيح می دهد: »ما نخستين گروهی هستيم که در کشورهای پيرامون دریای خزر 
برای حفاظت از فک خزری وارد عمل شدیم، به همين دليل در کشورهای پيرامون 
دریاچه از اعتبار خوبی برخورداریم و با سفرهای مداومی که به این کشورها داریم، 
گروه های مشابهی راه اندازی کرده ایم که همه در کشورهای خودشان بتوانند برای 

تصویب قوانين و جلب حمایت دولت ها تلاش کنند.«
او درباره ایده توليد عروسکی به شکل فک خزری هم می گوید:   »ما مدت هاست 
که به دنبال ایجاد اشــتغال جایگزین برای خانواده ماهيگيران هســتيم و یکی از 
شاخه هایی که در همين مسير دنبال می کنيم، تقویت صنایع دستی است. ساخت 
عروســک های فک خزری به وســيله زنان خانواده های ماهيگير ساحلی بخشی از 
همين پروژه اســت. با این کار، هم به آنها کمک مالی می شــود و هــم به مرکز از 
طرفی مهمترین رســالت ما که شناســاندن اهميت فک خزری و معرفی این گونه 
به مردم است، عملی می شود. تا الان استقبال خوبی از این عروسک ها شده و حتی 
از کشورهای دیگر هم ســفارش ساخت داشــته ایم. فعلا عرضه این عروسک ها به 
صورت اینترنتی و با پست انجام می شــود، اما به زودی سروکله آنها در فروشگاه ها و 

کتاب فروشی ها هم پيدا خواهد شد.«

ذره بین

خيلی ها از ماجرای پيامک های تبليغاتی ناراضی هستند 
و این نارضایتی ها تا جایی رسيده که حالا وزیر هم دست به 
تویيت شده و نظرسنجی راه انداخته، چون پيش از این هم 
مسئولان تصميماتی برای جلوگيری از ارسال این پيامک ها 
انجام داده بودند، اما این اقدامات منجر به حذف آنها نشــد؛ 
اقداماتی از قبيل ایجاد سامانه برای شکایت کاربران، شناسایی 
شماره های مزاحم، مسدودکردن این شماره ها و... با این حال 
هيچ کدام راه به جایی نبرد تا این که پــای گلایه کاربران به 

صفحه تویيتر وزیر ارتباطات رسيد. 
پيامک های تبليغاتی روی مغز ما!

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات روز گذشــته در صفحه  
تویيتر خود نوشــت: »مردم از پيامک های تبليغاتی مزاحم 
متنفرند، این یک واقعيت است. ۷0 هزار سيم کارت متخلف 
را هم مســدود کردیم، ولی باز هم هســتند. متاسفانه هم 
سرمنشأها و هم هزینه پيگيری قضائی زیاد است، اما بالاخره 
باید به ســرانجام برســد.« چون با ایجاد یک نظرسنجی از 
کاربران تویيتر خواسته بود نظرات خود را درباره  بهترین روش 
برای مقابله با ایــن پيامک های تبليغاتی اعلام کنند و طبق 
گزینه هایی که برای این نظرسنجی قرار داده بود، به ترتيب 
محدودیت تعداد پيام در روز، ایجــاد امکان تبليغ ارزان، بالا 
بردن قيمت پيامک ها و بالا بردن قيمت سيم کارت، بيشترین 

نظرات کاربران را کسب کرده بودند. 
چرا مسدود کردن این شماره ها سخت است؟

محمدجواد آذری جهرمی پيش از این در گفت وگو با مهر 
درباره ارســال پيامک از طریق شــماره های شخصی گفته 
و تاکيــد کرده بود:   »بــا توجه به این که پس از شناســایی 
سرشماره های تبليغاتی، صاحبان کسب وکارها به تبليغ آنها 

از طریق شماره های شخصی روی آورده اند، یکی از 
راه های جلوگيری از ارسال پيامک های تبليغاتی 
ناخواســته که حتی بدون شــکایت افراد هم 
صورت  می گيرد، مســدود کردن شماره هایی 
است که تعداد زیادی پيامک ارسال می کنند. 
زمانی کــه افراد بــا این هدف ســيم کارت 
می گيرند، رگولاتوری آنها را شناسایی می کند، 
اما از آنجا که گرفتن این سيم کارت ها در جهت 

تبليغات برای افراد منفعت دارد، آنها 
مرتب این کار را ادامه می دهند.« 
حسين فلاح جوشقانی، رئيس 
ســازمان تنظيم مقــررات و 
ارتباطــات رادیویی هم تاکيد 
کرده بود: »این کسب وکارها، 
ارزان قيمــت  ســيم کارت 
تبليغــات  و  می گيرنــد 
می کنند که ما نيز برخورد 
می کنيم و آنها را می بندیم، 
اما مطمئنــا تــا راهکار 

جایگزین تبليغات برای آنها موجود نباشــد، ادامه خواهند 
داد. ما به عنوان رگولاتــوری قاعدتا نمی توانيم وارد محتوای 
این تبليغات شویم، اما براساس فرآیندهایی که وجود دارد، 
سيم کارتی را که پيامک یک طرفه و بيش از حد می فرستد، 
شناســایی و مســدود می کنيم که تا حدود زیادی هم این 
تبليغات کنترل شده اســت.« درواقع تمام این پيش زمينه 
باعث شد وزیر ارتباطات تویيت اخير را منتشر کند و در ادامه 

هم نوشت: »به زودی تصميم نهایی را اخذ خواهيم کرد.«
حذف ۳۵ ميليون قبض کاغذی 

روز گذشــته همزمان با این نظرسنجی وزیر ارتباطات در 
گفت وگو با فارس از حذف قبوض کاغذی هم گفت. 
او جدول زمان بنــدی حذف قبوض کاغذی را که 
با دستور رئيس جمهوری تهيه شده، در فاز اول 
مخابرات، 45 روزه اعلام و تاکيد کرد در فاز بعد، 
قبوض آب و برق کاغذی تا اردیبهشت  سال آینده 
حذف خواهد شد. محمدجواد آذری جهرمی در 
حاشيه بازدید خبرنگاران از کاربردهای فضایی در 
پژوهشگاه فضایی ایران گفت: »برای حذف 
قبــوض کاغذی با دســتگاه های 
مختلف وارد مذاکره شــده ایم 
و برای این کار بــا وزارت نيرو، 
مخابرات، نفت و شــهرداری 
همــکاری خواهيــم کرد.« 
او همچنين گفــت: »برای 
افزایــش کاربردهای دولت 
از ظرفيت های  الکترونيک 
موجود مانند اپليکيشن و 
پيامک اســتفاده خواهيم 

کرد.«

وزیر ارتباطات از  حذف ۳۵ ميليون قبض کاغذی
 و ساماندهی پيامک های تبليغاتی خبر داد:

طومارعلیه
پیامکهاینفرتانگیز

  پنجاه  ویکمین سالگرد درگذشت جهان پهلوان تختی در ابن بابویه. )فرارو( 

  گشت مشترک تعزیرات حکومتی براساس اعلام گزارش از منطقه 15 شهرداری مبنی 
بر نگهداری و کشتار گوسفندان در  پارکینگ های منازل مسکونی، از این واحد ها بازدید و 

دستور تخلیه صادر کرد. )میزان( 

  مراسم میلاد حضرت مسیح )ع( با حضور »گریگور چیفت  چیان« خلیفه کل ارامنه 
در  آذربایجان شرقی یکشنبه  ارشاد  استان  اداره  پور رئیس  و محمد محمد  آذربایجان 

کلیسای مریم مقدس تبریز برگزار شد. )مهر( 

  در این تصویر، یخ زدن نوک قو در پارکی در بوجوا -چین- در دمای ۲۰- درجه 
سانتیگراد را می بینید. )خبرآنلاین( 
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دبير شورای عالی امنيت ملی گفت: در سفرم به افغانستان دو نماینده آمریکا به بنده مراجعه 
کردند و گفتند آمریکا می خواهد با شما مذاکره کند. شمخانی با بيان این که مشخص است ما 
با آمریکا مذاکره نمی کنيم، افزود: »آمریکا عهدشکن و غير قابل اعتماد است؛ پس مذاکره با آنها 
معنایی ندارد. او در ادامه افزود:   »سياست ایران مخالفت جدی با تجزیه کشورها و حفظ امنيت 

منطقه و مبارزه جدی با هر نوع تروریسم و همکاری و تعامل با کشورها است.«

علی شمخانی:  

باآمریکا
مذاکره
نمیکنیم
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اشـيای بزرگ یا سـنگين و همچنين 
ظـروف شيشـه ای ، ظـروف چينـی و 
سـایر اشـيای شکسـتنی و ظـروف 
حـاوی مـواد خوراکی و شـيميایی  را 
در قفسـه های پایين کابينـت و کمد 

دهيد. قـرار 

دیروز محمدمهدی تندگویان، معاون امور جوانان وزارت 
ورزش و جوانان درباره فيلترینگ شــبکه های اجتماعی   
گفت: » در مورد فضای مجازی هم  شورای فضای مجازی 
و هم نهادهای نظارتی مثل پليس فتا و... تشــکيل شده 
است. سوال اساسی ما این است که اگر این همه نهاد برای 
کنترل داریم، می توانيم با افرادی که ممکن است در فضای 
مجازی مرتکب تخلف شوند، برخورد کنيم و قوانين هم به 
قدر کافی وجود دارد؛ پس چرا باید یک بستر را فيلتر کنيم؟ 
این همه قانون و شورا در کشور مشغول فعاليت هستند و 
می توانند با متخلفان برخورد کنند؛ پس چرا باید یک بستر 
را فيلتر کنيم؟ « در کنار این اعتراض، احمد بيگدلی، عضو 
کميسيون اجتماعی مجلس هم یکی دیگر از کسانی بود که 
درباره فيلترینگ اظهارنظر کرد، او گفت:   »مسدودسازی 
فضای مجازی اشتباه است؛ زیرا استفاده از آن امروز به یک 
نياز اساسی تبدیل شده است و نمی توان آن را مسدود کرد 
و راه های دسترســی به فضای مجازی به تعداد انسان ها 
وجود دارد. بهترین راهکار مقابله با مشکلات فضای مجازی 
افزایش سواد رسانه ای مردم و فرهنگسازی است. تا زمانی 
که اپليکيشن ها، نرم افزارها و گوشی های گوناگون و دیگر 
امکانات ارتباطی دست مردم اســت، بهترین راه کنترل 
و هدایت مردم به سمت توسعه، آموزش استفاده بهينه از 

این وسایل و فرهنگسازی است.« اما همه این انتقادات در 
حالی انجام شد که عضو ناظر مجلس در کارگروه تعيين 
مصادیق محتــوای مجرمانه دیروز در گفت وگو با ایســنا 
گفت: »هيچ بحثی مبنی بر فيلتر اینستاگرام در کارگروه 
مصادیق مجرمانه یا شورای عالی فضای مجازی یا دستگاه 
قضایی مطرح نيســت.«  رمضانعلی سبحانی فر همانطور 
که بخشــی از منتقدان را هدف گرفته بود گفت: »اخيرا 
افرادی که هيچ مسئوليت رسمی در حوزه فضای مجازی و 
حوزه های مرتبط با آن ندارند درباره شبکه های اجتماعی به 
ویژه اینستاگرام صحبت هایی را مطرح کرده اند که برداشت 
عمومی از این سخنان »فيلتر« این شبکه است در حالی که 
اصلا چنين مسئله ای مطرح نيست.« نماینده مردم سبزوار 
تأکيد کرد: »موضوع فيلتر شبکه های اجتماعی یا مشخصا 
فيلتر اینستاگرام یا باید از مسير کارگروه مصادیق مجرمانه 
انجام شود یا در دستور کار شــورای عالی فضای مجازی 
قرار بگيرد؛ در صورتی که چنين موضوعی در هيچ یک از 
این دو مرجع عالی وجود ندارد.« ریيس کميته ارتباطات 
و مخابرات مجلس با فضاسازی دانستن طرح فيلترینگ 
اینستاگرام توسط افراد غيرمسئول، گفت: »دادستان کل 
کشــور اعلام کرد که هيچ بحثی برای فيلتر شبکه های 

اجتماعی در دستگاه قضایی مطرح نيست.«

عضو ناظر مجلس در کارگروه تعيين مصادیق محتوای مجرمانه:

هیچبحثیدربارهفیلتراینستاگراممطرحنیست


